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RTS- Vučić: Bolnica u Novom Pazaru jedna od najboljih, trebalo je 
Ministarstvo ranije da reaguje 
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ljudi 
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nastavljaju 

POLITIKA- Zatečeni smo velikim brojem obolelih od kovida 19 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Vučić: Bolnica u Novom Pazaru jedna od najboljih, trebalo je Ministarstvo ranije da reaguje 

Predsednik Srbije Aleksandar Vučić rekao je da je novopazarska bolnica jedna od najboljih u Srbiji i da, 
osim kadrova, bolnici ne nedostaje ništa što bi trebalo da ima. Ministarstvo zdravlja je trebalo ranije da 
celu bolnicu proglasi za kovid bolnicu, kaže Vučić. 

Aleksandar Vučić je rekao da u Novom Pazaru postoji veliki broj novozaraženih, što je, kaže, izazvalo 
brigu i donelo brojne probleme ljudima u tom gradu. 

"Donelo je muku zdravstvenim radnicima, pre svega onima koji su se ponašali odgovorno i ozbiljno, onda 
su počele da se događaju i sve druge stvari, od fabrikovanja neistina do svega drugog", rekao je Vučić za 
TV Pink. 

Potpuno je jasno da, kaže, u Pazaru postoji jedna od najboljih bolnica. 

"Uprkos brojnim lažima koje su dolazile iz Kraljeva i Beograda, kako od 10 respiratora rade tri, to su 
notorne laži i nešto gore od toga. Kad se igrate takvim stvarima gde ljudi umiru, to pokazuje koliko lošeg 
svojoj zemlji želite", rekao je predsednik. 

Navodi da je deo krivice na sistemu zbog stvaranja panike i svega drugog jer je, kaže, moralo da bude 
više empatije i poštovanja prema novozaraženima. 



 
 

"Moralo je ranije da reaguje Ministarstvo zdravlja, bar dva, tri ili četiri dana ranije, da proglasi bolnicu za 
kovid bolnicu. Lekari su umorni, ljudi su umorni, četiri meseca ovo traje. Nedostaju lekari jer je viliki broj 
ljudi zaražen i zato tamo ide još 14 ljudi iz Kragujevca, ne postoji ništa što je potrebno Pazaru a da Pazar 
to nema", rekao je Vučić. 

Sve se izdiglo na politički nivo jer je, kako kaže, to pogodno tle.  

Rekao je da su jučerašnje događaje organizovali svi sem Rasima Ljajića. Da je sve bilo politički 
organizovano govori i to što su se, kaže, među okupljenima mogli videti i neki pravosnažno osuđeni.  

Izrazio je saučešće porodicama koje su zbog koronavirusa izgubile svoje najmilije.  

"U Beogradu gore nego u Novom Pazaru"  

Dodaje da ćemo ponovo morati da obuzdamo koronavirus i da budemo odgovorniji kako bismo, kaže, 
olakšali lekarima.  

Kaže da je u Beogradu situacija gora nego u Novom Pazaru. 

"Danas do 10 sati 70 odsto zaraženih je u Beogradu. Pogoršava se i Vojvodina. I dalje su to simptomi 
slabiji nego što su bili, nisam lekar pa da kažem da je virus slabiji", rekao je predsednik dodajući da su 
najveći broj zaraženih mladi ljudi. 

Rekao je da nas na jesen čeka gore stanje nego sada. 

"Nećemo da zatvaramo zemlju, moramo da živimo, da bismo mogli da plaćamo plate i penzije, 
moraćemo da se borimo", kaže predsednik. 

Odgovarajući na pitanje o komentarima o njegovom zdravlju pošto ga u javnosti nije bilo dva dana, Vučić 
je rekao da mu je dobro i da će obavestiti javnost kad mu bude loše.  

"Neće grom u koprive", kaže Vučić. 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Vlada propisala posebne mere zaštite stanovništva od kovida 19 u ugroženim opštinama 

Vlada Republike Srbije je na današnjoj sednici propisala posebne mere zaštite stanovništva od zarazne 
bolesti kovid 19 u onim jedinicama lokalne samouprave u kojima je zbog epidemije proglašena vanredna 
situacija. Doneta je i odluka da se Savezu za inovativne spremnosti za epidemiju (CEPI) uplati 100.000 
evra u dinarskoj protivvrednosti, kao vodećem akteru na polju vakcinacije za bolest kovid 19. 

Vlada je propisala posebne mere zaštite stanovništva od zarazne bolesti kovid 19 u onim jedinicama 
lokalne samouprave u kojima je zbog epidemije proglašena vanredna situacija. 

Kako bi se zaustavilo dalje širenje i prenošenje zaraze Vlada je, između ostalog, kako se ističe u 
saopštenju, odlučila da se u ovim lokalnim samoupravama zabrani okupljanje u zatvorenom i otvorenom 
prostoru više od pet lica, ako nije moguće obezbediti fizičku distancu od dva metra i odgovarajuće mere 
lične zaštite, a neće biti moguće ni organizovanje svečanosti, kao ni sportskih i zabavnih manifestacija. 

"Ograničen je rad ugostiteljskih objekata od 7 do 20 časova. Kada je reč o predškolskim i obrazovnim 
ustanovama, neophodna je puna primena svih preventivnih mera. U obrazovnim ustanovama biće 
odložena okupljanja, a prijemni i drugi ispiti biće sprovedeni uz primenu svih mera lične zaštite (fizička 
distanca od dva metra, obavezno nošenje maske i rukavica). Korišćenje otvorenih i zatvorenih bazena, 
spa i velnes centara za sada nije moguće, ali će uz sprovođenje mera zaštite (maske i rukavice) i dalje 
raditi kozmetički i frizerski saloni, saloni lepote, fitnes centri i teretane", navedeno je u saopštenju Vlade. 

Doneta je i odluka da se Savezu za inovativne spremnosti za epidemiju (CEPI) uplati 100.000 evra u 
dinarskoj protivvrednosti, kao vodećem akteru na polju vakcinacije za bolest kovid 19. 

U saopštenju se dodaje i da je Vlada odlučila da sa evropskim partnerima učestvuje u ovom projektu i 
pruži doprinos globalnim naporima u borbi protiv pandemije kroz finansijsku podršku Svetskoj 
zdravstvenoj organizaciji za jačanje odgovora zdravstvenih sistema na kovid 19 i Savezu za inovativne 



 
 

spremnosti za epidemiju, koji je osnovan posle epidemije ebole u zapadnoj Africi, kako bi se stvorila 
mogućnost za razvoj vakcina protiv novih bolesti. 

Članovi Vlade doneli su i odluku da se obezbedi 200 miliona dinara za građane čiji su porodični i 
stambeni objekti oštećeni tokom poplava u junu ove godine. Na osnovu evidencije lokalne samouprave, 
kako se navodi u saopštenju, ova sredstva biće distribuirana u vidu bespovratne novčane pomoći, kako 
bi se što pre sanirala šteta na njihovim kućama i pomoćnim objektima. 

 

 

U Institutu za onkologiju 82 zaražena medicinara od početka epidemije 

Od početka epidemije, 82 zaposlena u Institutu za onkologiju i radiologiju Srbije bilo je zaraženo 
koronavirusom, rekla je v. d. direktora Instituta Danica Grujičić za RTS. Dodala je da se zbog zaposlenih 
koji su zaraženi i koji su u izolaciji snalaze i rade kako moraju. 

Danica Grujičić je navela da je od početka epidemije od 930 zaposlenih na Institutu za onkologiju i 
radiologiju Srbije na koronavirus testirano oko 520 zaposlenih. Kako je istakla, na koronavirus bila su 
pozitivna 82 člana osoblja. 

"Imali smo jednog zaposlenog koji je bio na respiratoru", rekla je Grujičićeva i zahvalila se kolegama iz 
KBC "Dr Dragiša Mišović" što su ga spasili. 

Doktorka Grujičić je, gostujući u Beogradskoj hronici, naglasila da postoje redovi, ali da pacijenti ne 
čekaju satima ispred Instituta. 

"Mi smo se organizovali koliko god možemo i u kišno vreme i pogotovu sad kad je lepo vreme da se radi 
na vreme trijaža, zato što je ona nepohodna. Ali činjenica je da postoje redovi", rekla je Grujičićeva. 



 
 

Naglasila je da je po poboljšanju vremenskih uslova postavljen šator u kojem se vrši deo trijažiranja 
pacijenata gde im se meri temperatura i uzima opšta anamneza. 

Dodala je da se, uprkos tome što postoji mogućnost zakazivanja, pacijenti toga ne pridržavaju. 

"Ako neko ima zakazano u 11 sati, on dođe u sedam. On četiri sata stoji ispred Instituta, sedi u kafiću ili 
negde ode. Ono što je jako važno, to je da ljudi shvate da mi u ovim vanrednim okolnostima, vezanim za 
kovid, ne možemo da dozvolimo ulazak velikog broja ljudi istovremeno", navela je Danica Grujičić. 

Grujičićeva je dodala da su tokom marta i aprila pacijente koji dolaze jednom godišnje na kontrolu 
zamolili da ne dolaze, ali, kako je navela, sad je došao trenutak da moraju da dođu na kontrolu. 

"Nažalost, s obzirom na porast broja pozitivnih na kovid i obolelih i pacijenata i osoblja, mi smo 
prinuđeni ponovo da vraćamo neke mere i da zamolimo sve one pacijente koji se jednom godišnje 
kontrolišu, a imali su zakazane preglede u julu i avgustu, da to odložimo za septembar", rekla je 
Grujičićeva. 

Istakla je da se to ne odnosi na pacijente koji su dobili dijagnozu i dodala da se rad sa ovim pacijentima 
obavlja sasvim normalno. 

"Moram da kažem da su moji hirurzi izbrisali listu čekanja za karcinom dojke. Tako da ako ove nedelje 
imate odluku konzilijuma, sledeće nedelje se već operišete", napomenula je Grujičićeva. 

U Institutu za onkologiju i radiologiju su se, kako je navela Danica Grujičić, potrudili da pacijentima koji 
dolaze iz unutrašnjosti zakažu preglede ranije, a da su pacijentima iz Beograda preglede zakazivali u 
popodnevnim satima.  

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

U Novi Pazar stigli lekari i tehničari iz Kragujevca, za posao se javilo 60 ljudi 

Cela Opšta bolnica u Novom Pazaru postaće kovid bolnica, poručuje novoizabrani koordinator bolnice 
Mirsad Đerlek. Kao pomoć u taj grad je stigla još jedna ekipa lekara i medicinskih tehničara iz Kliničkog 
centra iz Kragujevca. Najavljen je dolazak i lekara iz Bosne i Hercegovine i Turske. 

Sada ima dovoljno respiratora i lekova, a stigla je i još jedna ekipa lekara i medicinskih tehničara iz 
Kliničkog centra iz Kragujevca i drugih zdravstvenih ustanova. 

"Videla sam kakva je situacija i želela sam da pomognem i kolegama i ljudima koji se dole nalaze i mislim 
da je vrlo teška situacija i žarište je u Novom Pazaru", kaže dr Tamara Gudelević iz KC Kragujevac. 

Direktor KC Kragujevac doc. dr Predrag Sazdanović kaže da su bili u kontaktu tokom čitave epidemije za 
kolegama iz Novog Pazara. 

"Povećani broj pacijenata koji su oboleli, veliki zamor i oboljevanje medicinskog kadra zahtevaju 
dodatnu pomoć", dodaje Sazdanović. 

Za posao u Opštoj bolnici javilo se i 60 mladih lekara i medicinskih tehničara. 

"Kadar, kadar, kadar i ništa drugo. Bitno je da imamo uslove. Cela bolnica će biti kovid bolnica. To je 
preko 350 slobodnih mesta. Neće se više desiti da ljudi leže u hodnicima, na stolicama", poručuje Mirsad 
Đerlek, koordinator Opšte bolnice u Novom Pazaru. 



 
 

Najavljen je dolazak i lekara iz Bosne i Hercegovine i Turske. 

Predsednik Aleksandar Vučić rekao je da je novopazarska bolnica jedna od najboljih u Srbiji i da, osim 
kadrova, bolnici ne nedostaje ništa što bi trebalo da ima. Istakao je da je Ministarstvo zdravlja trebalo 
ranije da celu bolnicu proglasi za kovid bolnicu. 

 

 

Kon: Svakog koga sretnete možete smatrati zaraznim 

Epidemiolog Predrag Kon kaže za RTS da je jasno da je aktivnost koronavirusa sve veća i da smo u 
maksimumu koji će trajati bar još nedelju dana. Osnovna stvar je da je došlo do prenosa virusa direktnim 
kontaktima i situacija je sada takva da svakoga koga sretnete možete smatrati zaraznim, poručuje Kon. 

Povećan broj težih slučajeva i pacijenata na respiratorima posledica je povećane aktivnosti virusa, rekao 
je Predrag Kon gostujući u Dnevniku RTS-a. 

Osnovna stvar je da je došlo do prenosa virusa, a prenos se omogućava direktnim kontaktom što znači 
da je naše ponašanje dovelo do toga, rekao je Kon. 

"Osnovno je da shvatimo da među testiranima u nekim kovid ambulantama u Beogradu nalazimo i do 85 
odsto pozitivnih. Epidemiološka situacija je nepovoljna i neophodno je sprovoditi mere koje su već 
donete. Zaštita sa maskama kada ih svi koriste, posebno u zatvorenom prostoru, jeste čak 99 odsto, a 
ako ih ne koriste svi, onda je znatno manja, 30 odsto. Situacija je sada takva da svakoga koga sretnete 
može biti zarazan i to mora tako da se posmatra", naglasio je Kon. 

https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4004827/vucic-bolnica-novi-pazar-ministarstvo-korona.html


 
 

Kada je reč o tome da je među obolelim sve više mladih, Kon kaže da je to uobičajeno jer kada duži 
period imate lakšu kliničku sliku, imate takozvano tiho prokužavanje, i na kraju se desi da dođe do 
potpune infekcije, koja izazove tešku formu bolesti. 

Na pitanje da li će biti doneta odluka o ograničenom okupljanju na otvorenom ili u zatvorenom prostoru, 
Kon kaže da to nije toliko važno koliko da se poštuju već donete mere. 

"Da li će nove mere biti donete ili ne, odlučiće Krizni štab, ali ukoliko se poštuju ove mere sa distancom i 
nošenjem maski, onda nove nisu potrebne", kaže Kon. 

Organizatori svih okupljanja, svake vrste sportskih događaja, direktno su odgovorni i oni su ti koji treba 
da vode računa o sprovođenju mera, rekao je Kon. 

Kada je reč o radu noćnih klubova, Kon kaže da ako se budemo oslanjali samo na donošenje mera, 
imaćemo ekonomsko propadanje ne samo vlasnika tih objekata već i zaposlenih koji tamo rade, kao i 
njihovih porodica. 

 

 

U KBC Bežanijska kosa od kovida se leči oko 300 pacijenata 

Kliničko-bolnički centar Bežanijska kosa postao je kovid bolnica u kojoj se leči oko 300 pacijenata. Na 
respiratorima se nalazi 25 ljudi. Uprkos novoj nameni bolnice, lečenje onkoloških pacijenata se odvija 
normalno. 

Direktorka KBC Bežanijska kosa Marija Zdravković rekla je za RTS da se na ovoj klinici leči oko 300 
pacijenata koji imaju srednje tešku i težu kliničku sliku, dok se pacijenti koji su asimptomatski i oni koji 
imaju vrlo blagu kliničku sliku bez upale pluća leče kod kuće. 



 
 

Kako je navela, prosečna starost hospitalizovanih pacijenata je oko 50 godina. 

"Imamo i mlade i starije ljude. To je verovatno posledica prethodnih kontakata mlađih ljudi između sebe 
i širenja virusa u mladoj populaciji. Trenutno na respiratorima u našoj kući je 25 pacijenata. To su 
najugroženiji pacijenti", navela je dr Marija Zdravković tokom gostovanja u Jutarnjem programu RTS-a. 

Dodala je da se u bolnici primenjuju svetski protokoli lečenja koje traje od pet do sedam dana. 

"Trenutak odlaska kući određuje klinička slika i stanje pacijenta. Onog trenutka kada je pacijent stabilan i 
kada lekar proceni da je u fazi izlečenja, pacijent se pušta kući, a 14. dan od nastanka bolesti radi se 
kontrolni pi-si-ar (PCR) test", kazala je dr Zdravković i dodala da je jako bitno da pacijenti koji su pušteni 
kući budu u izolaciji do pristizanja negativnog testa. 

Izlečenje pacijenata kao najveća nagrada 

Doktorka Zdravković je navela da je najveća nagrada za trud medicinskih radnika u KBC Bežanijska kosa 
izlečenje pacijenata. 

"Kada vidite osmeh na njihovom licu kada izlaze, to je nešto što ne mogu da vam opišem koliko nas 
ispunjava srećom i zadovoljstvom da smo mi nekome pomogli i spasili mu život", navela je dr Marija 
Zdravković i dodala da je najvažnije javiti se lekaru na vreme. 

O pacijentima se brine 190 lekara i 500 medicinskih sestara. Direktorka KBC Bežanijska kosa rekla je da 
imaju zaštitnu opremu koju osoblje nosi, a smene traju po šest sati na standardnim odeljenjima, dok na 
odeljenjima intenzivne nege traju četiri sata. 

"U ovom trenutku imamo dvoje zaposlenih koji imaju kliničku sliku i to je nešto što je potpuno 
normalno. Naravno da se svako od nas može zaraziti i van radnog mesta, možda čak i lakše jer nemamo 
taj nivo opreme", kazala je Marija Zdravković. 

Lečenje onkoloških pacijenata nije prekinuto  

Doktorka Zdravković je naglasila da je KBC Bežanijska kosa jedna od najvećih onkoloških ustanova u Srbiji 
i da lečenje onkoloških pacijenata nije prekinuto. 

"Mi svakodnevno imamo oko 120 onkoloških pacijenata koji dođu i dobiju konzilijarnu odluku i imaju 
svoje redovne terapije. Te onkološke terapije se nikada nisu prekinule, ni u prvom talasu ni sada", rekla 
je dr Zdravković. 

Dodala je da se osoblje koje radi sa onkološkim pacijentima nalazi u posebnoj zgradi i da pacijenti ulaze 
na poseban ulaz iz Ulice Jože Šćurle, kao i da medicinski radnici koji rade sa onkološkim pacijentima 
nemaju kontakt sa obolelima od kovida 19. 

 



 
 

 

 

KCV osuđuje ponašanje doktorke prema tamnoputoj studentkinji 

Klinički centar Vojvodine osudio je ponašanje i način komunikacije doktorke M. Š. koja radi u toj 
zdravstvenoj ustanovi prema tamnoputoj studentkinji Medicinskog fakulteta Š. O. 

Društvenim mrežama kruži snimak na kome se vidi da se incident dogodio u liftu i da je doktorka vikala 
na studentkinju da mora da izađe iz lifta zbog koronavirusa. 

Medicinski fakultet: Lekarka nije zaposlena kod nas 

Medicinski fakultet u Novom Sadu saopštio je da lekarka koja je imala verbalni kontakt sa studentkinjom 
nije zaposlena na tom fakultetu, niti se događaj desio u toj ustanovi. 

"Medicinski fakultet želi da obavesti javnost da na ovom fakultetu trenutno studira oko 500 studenata iz 
više od 30 zemalja iz celog sveta i da je nedopustivo da lični konflikt dve osobe na bilo koji način ruši 
ugled te institucije, koja je decenijama cenjena u svetu i ima internacionalni ugled", piše u saopštenju. 

Devojka je rekla da se već vozila liftom sa drugim ljudima i da ne razume zašto mora da izađe. 

"Moraš da napustiš lift zbog korone", govorila je doktorka i potom uputila devojci rasističku uvredu. 

Onda je u lift ušla još jedna osoba, a studentkinja je pitala doktorku zašto sa njom nema problem. 

"Sa tobom imam", odgovorila je doktorka i potom ponovo uvredila devojku na rasnoj osnovi. 

Klinički centar Vojvodine osudio je ponašanje i način komunikacije doktorke M. Š. 



 
 

Iz KC Vojvodina napominju da se događaj nije desio u prostorijama te zdravstvene ustanove, ali da će o 
tom slučaju obavestiti nadležnu Lekarsku komoru, radi ispitivanja etičnosti postupanja lekarke, odnosno 
njene dostojnosti za obavljanje lekarske profesije. 

 

 

Ljajić: Dva zaražena muškaraca iz Sjenice preminula jer ih NISU PRIMILI U UŽIČKU BOLNICU 

Ministar Rasim Ljajić je potvrdio informacije da su dva muškarca starosti 46 i 53 godine iz Sjenice 
preminuli nakon što ih nisu primili u užičku bolnicu. 

- Ljudi su mi rekli da se radilo o nesporazumu i da su u Užicu mislili da u Sjenici postoji odeljenje za 
smeštaj, ali taj smeštaj je samo za one sa sela da bi mogli da prespavaju i zatim da se transportuju u 
Užice ili Beograd - rekao je Ljajić, prenosi RTS.  

Ljajić, koji nekoliko dana boravi u Novom Pazaru gde je situacija teška, kaže da je dobra vest što se sve 
više ljudi javlja u kovid ambulante, a da je loša što ne opada broj zaraženih. 

Trećina pacijenata koja se javlja već ima znake upale pluća, rekao je Ljajić, istakavši da je 104 pacijenata 
hospitalizovano, dok ih je pre nekoliko dana bilo 123. 

O Tutinu  

Povodom vesti da je tročlana porodica u Tutinu preminula od kovida 19, Ljajić je rekao da mu se javio 
jedan član te porodice koji je laborant. On ga je zamolio da demantuje tu vest. Istakao je da njegov otac 
koji je imao 89 godina nije preminuo od kovida, kao ni majka (76), koja je preminula od posledica 
infarkta. Od kovida je preminula njegova sestra koja nije živela s njima i koja je bila u bolnici u Novom 
Pazaru. 



 
 

 

 

UNICEF isporučio 10 respiratora Kliničkom centru Srbije, donacije se nastavljaju 

BEOGRAD - UNICEF je danas isporučio 10 respiratora Kliničkom centru Srbije, dok će tokom narednih 
dana uručiti po tri Kliničko bolničkom centru "Zvezdara" i Kliničkom centru Kragujevac, dok su po jedan 
respirator dobile Opšte bolnice u Čačku, Valjevu, Užicu, Novom Pazaru, Kruševcu i Subotici. 

"Virus se ne predaje, kao ni mi. UNICEF je još na početku krize reagovao i nabavio 50 respiratora za 
potrebe zdravstvenog sistema u Srbiji. Danas je Kliničkom centru uručeno 10 najmodernijih respiratora 
koji su namenjeni pacijentima svih uzrasta i zdravstvenog stanja i potpuno su kompatibilni sa našim 
zdravstvenim sistemom. Veliku zahvalnost dugujemo našim donatorima, predstavnicima poslovne 
zajednice koja se, uprkos brojnim izazovima sa kojima se i privreda suočava, odazvala našem apelu i 
pomogla da obezbedimo najkvalitetniju opremu. UNICEF poklanja pažnju svakom pojedincu i sva naša 
podrška usmerena je na očuvanje života u teškim okolnostima sa kojima se sada suočava cela planeta", 
izjavila je Vesna Savić Đukić, šefica sektora za saradnju sa privatnim sektorom UNICEF-a u Srbiji. 

Direktor Kliničkog centra Srbije profesor dr Milika Ašanin izrazio je zahvalnost UNICEF-u za donaciju 
respiratora zdravstvenom sistemu naše zemlje. 

"Želim da zahvalim UNICEF-u na jednoj izuzetno važnoj donaciji. Klinički centar Srbije dobio je 10 novih 
najsavremenijih respiratora DRAGER proizvodnje. Nama je to izuzetno važna i neophodna oprema i već 
imamo plan gde ćemo ih rasporediti u okviru Urgentnog centra. Po planu direktora Centra za 
anesteziologiju i reanimatologiju, pet respiratora ide u Šok B Urgentnog centra, dok će drugih pet biti 
raspoređeno intenističkoj grupaciji", rekao je profesor dr Milika Ašanin. 



 
 

U ime Centra za anesteziologiju i reanimaciju Kliničkog centra, direktor, prof. dr Nebojša Lađević je 
takođe zahvalio UNICEF-u na donaciji, i napomenuo da ovi respiratori mogu da vrše i neinvazivnu i 
invazivnu mehaničku ventilaciju i da će "svakako biti od pomoći u svakodnevnom radu". 

Uz podršku velikog broja donatora, UNICEF je od početka zdravstvene krize prouzrokovane novim 
virusom korona obezbedio značajan kontingent zaštitne i medicinske opreme - 50 Dreager respiratora, 
61 protokomer kiseonika i pulsni oksimetar za najugroženije pacijente, 71.900 hirurških rukavica, 5.200 
zaštitnih kecelja, 25.116 zaštitnih ogrtača, 99.950 hirurških maski, 1.549 skafandera, 5.376 vizira, 9.000 
maski N95 za zdravstvene radnike koji su na prvoj liniji odbrane od bolesti. 

Higijenske pakete dobilo je 16.000 porodica u romskim naseljima, skoro 4.400 hraniteljskih porodica, 19 
rezidencijalnih institucija i oko 2.300 osoba u azilnim/prihvatnim centrima za izbeglice i migrante .Od 
početka epidemije do 8. juna, UNICEF globalno je isporučio više od 8 miliona rukavica, 5.3 miliona 
hirurških maski, 1.1 milion N-95 respiratora, 574.870 haljina, 63.807 naočara, 328.739 zaštitnih oklopa, 
482 kiseonika i 296.904 test dijagnostike za podršku 90 zemalja koje se bore sa pandemijom. 

 

 

Zatečeni smo velikim brojem obolelih od kovida 19 

U Gradskom zavodu za plućne bolesti i tuberkulozu, koji je odnedavno trijažni centar za kovid pacijente, 
dnevno se u proseku pregleda oko 100 pacijenata, izjavila je danas direktorka te zdravstvene ustanove 
dr Ljiljana Timotijević. 

„Svi smo iznenađeni i zatečeni ovolikim brojem obolelih od kovid 19. Ovaj virus za sve nas je još velika 
nepoznanica”, rekla je Timotijević Tanjugu i dodala da će tokom zime verovatno doći do preklapanje 
virusa gripa sa virusom korona. 



 
 

„Svakog dana sve više saznajemo o novom virusu korona. Kako će biti na jesen-videćemo”, navela je 
ona. 

Zavod radi svih sedam dana u nedelji i prima pacijente od sedam do 20 sati, a Timotijević za Tanjug kaže 
da u letnjem periodu nije karakteristična pojava virusa koji izazivaju respiratorne infekcije i da se za leto 
vezuju crevne virusne infekcije. 

Na brojne nedoumice i spekulacije da se novi korona virus možda promenio, jer sada obolevaju sve više 
mladi, Timotijević ističe da se „ne slaže sa tim” i da je objašnjenje jednostavno - mladi se više kreću, vise 
druže, imaju više socijalnih kontakata, izlaze, bile su ekskurzije, maturske večeri, prijemni ispiti. 

„To što mladi više obolevaju je posledica češćih socijalnih kontakata. Starija populacija je opreznija, 
poštuje preporuke socijalne distance, nose maske”, naglasila je ona. 

Ispred Gradskog zavoda za plućne bolesti danas nije bilo gužve. Direktorka objašnjava da su malo duža 
čekanja ujutro i popodne. 

„Trudimo se da pacijenti ne čekaju, da budemo što efikasniji i što brže odradimo trijažu da li je pacijent 
za kućno lečenje ili je za bolničko lečenje”, navela je Timotijević. 

Osim Gradskog zavoda za plućne bolesti, trijažne ambulante za kovid pacijente su u Infektivnoj klinici 
KCS i u KBC Bežanijska kosa. 

Procedura je takva da pacijenti sa simptomima respiratornih infekcija prvo odlaze u kovid ambulantu 
matičnog doma zdravlja. Tu ih pregleda lekar, urade laboratorijske analize, rentgen pluća, po potrebi brzi 
test na koronu. 

Na osnovu dobijenih rezultata, kliničke slike pacijenta, lekar ih upućuje u trijažnu ambulantu, gde se 
određuje da li je bolesnik za bolničko lečenje ili samoizolaciju i lečenje kod kuće. 
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